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Schriftelijke vragen (artikel 46 RVO)

Betreft: zwerfafval in de binnenstad 

Deventer, 31 maart 2023

Geacht College,

Tijdens de raadsvergadering op 14-09-2022 is door wethouder Elferink toegezegd de raad te 
rapporteren over de gesprekken die met de ondernemers van de binnenstad worden gevoerd over 
het zwerfafval probleem en mogelijke afspraken over de aanpak daarvan. Deze toezegging kwam 
voort uit de bezorgdheid van onze fractie over de vervuiling in de binnenstad. Met name omdat er 
steeds minder vuilnisbakken staan in de openbare ruimte. Zowel bezoekers als ondernemers 

klagen over het tekort aan vuilnisbakken. Vooral ‘s avonds valt goed op hoeveel troep er ligt en 

hoe de paar vuilnisbakken die er zijn uitpuilen. ‘s Ochtends wordt met man en macht en met 

behulp van veegwagens het kernwinkelgebied dan maar weer schoon geveegd.

Wij hebben enkele vragen over de uitvoering toezegging en de keuzes op het gebied van de 
aanpak zwerfafval in de binnenstad.

1. Wanneer kan de raad de rapportage, die toegezegd is afgedaan te worden in het 4e kwartaal 
van 2022, verwachten?

2. Met wie wordt er tijdens de gesprekken over de aanpak van het zwerfafval gesproken? Is dit 
een brede vertegenwoordiging van ondernemers in de binnenstad, zowel ondernemers die 
snacks, ijs, koffie etc. verkopen als andere detaillisten?

3. Kan het college aangeven of er vuilnisbakken in de binnenstad toegevoegd gaan worden? 
Hoeveel zijn dit er en op welke plaatsen komen deze? En zo nee, kan het college 
onderbouwen waarom niet?

4. Vaak is de opening van de vuilnisbakken dermate klein, dat deze snel volgepropt zitten en het 
afval op en rond de afvalbakken belandt. (H)erkent het college dit? En welke conclusies en 
oplossingen verbindt het college aan deze constatering?

5. Tijdens de raadstafel op 29-03-2023 (aanvraag vestiging McDonalds Keizerstraat) werd er aan 
de inspreker die namens McDonalds insprak gevraagd of de openingen van de vuilnisbakken 
in ons centrum niet te klein zijn en/of er afspraken zijn gemaakt met de gemeente betreffende 
plaatsing van vuilnisbakken. Het antwoord van de inspreker was dat de gemeente Deventer 
aangeeft juist geen extra prullenbakken in de openbare ruimte te willen. Er zou voor een juiste 
afvalopvang in het restaurant zelf gezorgd moeten worden. Er zouden dus geen afspraken zijn 
gemaakt over het plaatsen van extra afvalbakken. Klopt dit? En zo ja, kan het college 
onderbouwen waarom, zeker ook in het licht van de angst van bewoners voor een toename 
van het zwerfafval door de komst van McDonalds in de binnenstad?

6. Indien de McDonalds in de buurt een aantal vuilnisbakken zou willen adopteren (plaatsen en/of 
legen en/of onderhouden) staat het college hier dan positief tegenover?

7. Is het college het met ons eens dat de aanpak van zwerfafval in de binnenstad vraagt om een 
èn èn èn beleid? Dus èn meer prullenbakken èn goede afspraken met ondernemers om afval 
te verminderen èn goed schoonmaken van de straten? 

Bij voorbaat hartelijke dank voor de tijd en energie om deze vragen goed te beantwoorden.

Met vriendelijke groet,

Eva Sipman 
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Geachte mevrouw Sipman,

In uw brief van 31 maart jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over zwerfafval in de 
binnenstad. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1 

Wanneer kan de raad de rapportage, die toegezegd is afgedaan te worden in het 4e kwartaal van 2022, 
verwachten?

Antwoord: 
Over de extra inzet ten aanzien van de aanpak van zwerfafval in brede zin en over aanpak zwerfafval in de 
binnenstad is de gemeenteraad recent door middel van raadsmededeling 2023 – 344 geïnformeerd. 

In de raadsmededeling staat dat op verzoek van ondernemers extra prullenbakken zijn geplaatst en er een 
schoonmaakactie van het kernwinkelgebied begin april heeft plaatsgevonden. Hier waren alle ondernemers 
voor uitgenodigd. Daar waar extra inzet nodig is, al dan niet op signalen van ondernemers, wordt dit opgepakt 
door Circulus.

Ter aanvulling: alle huidige afvalbakken zijn geïnventariseerd. Op basis daarvan wordt gekeken of de 
afvalbakken op de juiste plek staan en of er plekken zijn waar een afvalbak bij moet komen. Het resultaat van 
de inventarisatie zal voor de zomer met de gemeenteraad worden gedeeld.

Vraag 2
Met wie wordt er tijdens de gesprekken over de aanpak van het zwerfafval gesproken? Is dit een brede 
vertegenwoordiging van ondernemers in de binnenstad, zowel ondernemers die snacks, ijs, koffie etc. 
verkopen als andere detaillisten?

Antwoord:
Het overleg en de contacten vanuit de gemeente over het onderwerp zwerfafval vinden plaats 
met de binnenstadsmanager van de gemeente Deventer. Hij vertegenwoordigt de ondernemers van de 
binnenstad. Veel ondernemers zijn in basis tevreden met de aanpak van het zwerfafval. Hetgeen niet 
betekent dat op sommige momenten in de stad er tijdelijk veel zwerfafval ligt. Bijvoorbeeld vroeg op de 
zondagochtend. Dagelijks wordt de binnenstad geveegd en worden de prullenbakken geleegd. Bij 
evenementen worden extra prullenbakken geplaatst en geleegd.



Vraag 3
Kan het college aangeven of er vuilnisbakken in de binnenstad toegevoegd gaan worden? Hoeveel zijn dit er 
en op welke plaatsen komen deze? En zo nee, kan het college onderbouwen waarom niet?

Antwoord:
In raadsmededeling 2023–344 is aangegeven dat een aantal vuilnisbakken is bijgeplaatst en verplaatst. In 
totaal zijn op dit moment 5 vuilnisbakken bijgeplaatst. Zoals bij het antwoord op vraag 1 reeds is aangegeven 
wordt er gekeken of de afvalbakken op de juiste plekken staan en er eventueel bijgeplaatst moet worden.

Ter aanvulling het volgende:
Bij het plaatsen van afvalbakken wordt het op 26 mei 2021 door de gemeenteraad vastgestelde Deventer 
Binnenstad Beeldkwaliteitsplan als uitgangspunt gehanteerd. Daarin staat onder andere: in de buitenruimte is 
behoefte aan allerlei straatmeubilair: waaronder afvalbakken. Om verrommeling van de openbare ruimte te 
voorkomen wordt in de omgeving van de inrichtingselementen naar uniformiteit, continuïteit en afstemming 
gestreefd. Ook terughoudendheid in de hoeveelheid straatmeubilair, een zorgvuldige en doelmatige inpassing 
in het stadsbeeld en goed onderhoud zijn van belang. 

Door middel van raadsmededeling 2019-001262 is de gemeenteraad geïnformeerd over het 
B&W besluit 2017–000635 betreffende het vervangen van de toen oude afvalbakken. Daarbij is aangegeven 
dat de structuur (soort, aantal en plekken van de afvalbakken) werd aangepakt waarbij het afvalvolume 
(capaciteit) hetzelfde bleef, en het aantal plekken werd gehalveerd. Naar aanleiding van de ervaringen zijn er 
nadien weer 5 bakken bijgeplaatst.

Vraag 4
Vaak is de opening van de vuilnisbakken dermate klein, dat deze snel volgepropt zitten en het afval op en 
rond de afvalbakken belandt. (H)erkent het college dit? En welke conclusies en oplossingen verbindt het 
college aan deze constatering?

Antwoord:
De vuilnisbakken hebben bewust geen grote opening, zodat het afval er niet uit kan waaien en vogels het er 
niet uit kunnen pakken, maar ook zodat er geen zakken huishoudelijk afval ingestopt kunnen worden. De 
opening is voldoende groot voor het winkelend publiek om klein afval in kwijt te kunnen. 

Vraag 5
Tijdens de raadstafel op 29-03-2023 (aanvraag vestiging McDonalds Keizerstraat) werd er aan de inspreker 
die namens McDonalds insprak gevraagd of de openingen van de vuilnisbakken in ons centrum niet te klein 
zijn en/of er afspraken zijn gemaakt met de gemeente betreffende plaatsing van vuilnisbakken. Het antwoord 
van de inspreker was dat de gemeente Deventer aangeeft juist geen extra prullenbakken in de openbare 
ruimte te willen. Er zou voor een juiste afvalopvang in het restaurant zelf gezorgd moeten worden. Er zouden 
dus geen afspraken zijn gemaakt over het plaatsen van extra afvalbakken. Klopt dit? En zo ja, kan het college 
onderbouwen waarom, zeker ook in het licht van de angst van bewoners voor een toename van het zwerfafval 
door de komst van McDonalds in de binnenstad?

Antwoord: 
Er zijn op voorhand geen afspraken gemaakt met McDonald’s over het plaatsen van extra afvalbakken. De 
praktijk moet uitwijzen of dit al dan niet noodzakelijk is. Verder speelt hierbij het volgende een rol.
  
Naast het verduurzamen van het verpakkingsmateriaal heeft McDonald’s een plan van aanpak gemaakt 
betreffende zwerfafval.  
- McDonald’s voelt zich (mede)verantwoordelijk voor het zwerfafval. Dat is ook de reden dat zij hier actief 

beleid op voert en hierin veel verder gaat dan dat er vanuit de wettelijke kaders wordt verwacht. Allereerst 
probeert de McDonald’s het de gasten zo makkelijk mogelijk te maken afval weg te gooien door 
voldoende afvalbakken in het restaurant te plaatsen. Ook maakt een medewerker de directe omgeving 
van het restaurant schoon.

- Daarnaast ruimt McDonald’s ook in de ruime omgeving rommel op, met gebruik van een elektrische 
bakfiets. Wettelijk gezien wordt dat binnen een cirkel van 25 meter van het restaurant gevraagd, maar de 
McDonald’s gaat veel verder. Dat doen ze 7 dagen per week en meerdere keren per dag. Daarbij nemen 
ze niet enkel de eigen verpakkingen mee, maar ook het overige afval dat ze tegenkomen. Ze maken 
hierin geen onderscheid tussen verpakkingen vanuit supermarkten, blikjes of ander soorten afval. 
McDonald’s is het enige bedrijf dat dit doet.



- Dynamisch wil zeggen dat ze daar kunnen opruimen waar het afval ligt. Indien ze een melding krijgen van 
een locatie waar afval is weggegooid, zal die locatie bezocht worden en opgeruimd worden. Er is 
daarvoor een 06-nummer in de lucht dat gebeld kan worden door een ieder die zwerfafval heeft 
geconstateerd.

Het bovenstaande wordt juridisch vastgelegd.

Vanuit het team Toezicht & Handhaving, maar ook vanuit Circulus, zal de komst van McDonald’s en het effect 
daarvan op de hoeveelheid zwerfafval worden gemonitord. Als blijkt dat de hoeveelheid zwerfafval toeneemt, 
wordt overlegd met McDonald’s over passende maatregelen.  

Vraag 6
Indien de McDonalds in de buurt een aantal vuilnisbakken zou willen adopteren (plaatsen en/of legen en/of 
onderhouden) staat het college hier dan positief tegenover?

Antwoord: 
Ja, mits het past binnen het Deventer Binnenstad Beeldkwaliteitsplan.

Vraag 7
Is het college het met ons eens dat de aanpak van zwerfafval in de binnenstad vraagt om een èn èn èn 
beleid? Dus èn meer prullenbakken èn goede afspraken met ondernemers om afval te verminderen èn goed 
schoonmaken van de straten? 

Antwoord:  
Het college onderschrijft deels uw stelling. De binnenstad ziet er meestal netjes uit.  Het plaatsen van extra 
afvalbakken zal de reductie van restafval slechts zeer gedeeltelijk ondersteunen, aangezien het gedrag van 
sommige mensen niet zal veranderen en zij het afval van zich af blijven gooien.  Extra afvalbakken leidt 
bovendien tot extra bijplaatsingen rondom de afvalbakken.

Door in goed contact te staan met de binnenstadsmanager en de flexibiliteit bij Circulus, is gebleken en is de 
verwachting dat we onze binnenstad schoonhouden en daarmee is deze een visitekaartje voor de bezoekers. 
Dat wil niet zeggen dat alle ondernemers tevreden zijn, maar door het schouwen en de contacten met de 
ondernemers is de conclusie dat het merendeel van de ondernemers tevreden is.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König


	2023-384-nota-Art46-VVD-Zwerfafval binnenstad
	2023-384-bijlage-2023-03-31 Vragen art 46 RvO - VVD - Zwerfafval binnenstad
	2023-384-bijlage-Antwoordbrief vragen ex art 46 RvO-VVD-Zwerfafval binnenstad

